



Council of the
European Union

Brussels, 18 November 2016
(OR. de)

14343/16

IND 241
COMPET 577

NOTE

From:	German and Luxemburg delegations
To:	Council
Subject:	Significance of Industrial Policy in the Commission's Work Programme 2017 - Information from the German delegation

Delegations will find attached a note from the German and Luxemburg delegations on the above-mentioned subject with a view to the Competitiveness Council on 28 November 2016.

DE version**Tagesordnung des Wettbewerbsfähigkeitsrats am 28. November 2016****Stellenwert der Industriepolitik im KOM-Arbeitsprogramm 2017**

Die Delegationen aus Deutschland und Luxemburg danken der slowakischen Präsidentschaft für die Aufnahme des oben genannten Tagesordnungspunktes auf die Tagesordnung des Wettbewerbsfähigkeitsrates.

In Anbetracht der Tatsache, dass, obwohl viele europäische Mitgliedstaaten darauf gedrängt hatten, bei der Fertigstellung des Arbeitsprogramms 2017 der Kommission auf eine starke Zeichensetzung zugunsten der Industriepolitik verzichtet wurde, plädieren wir für eine Wiederaufnahme der industriepolitischen Debatte im Rahmen des Wettbewerbsfähigkeitsrates. Dies geschieht insbesondere vor dem Hintergrund der Erklärung der Friends of Industry vom April 2016, deren Forderungen vom polnischen Vizepremierminister und Wirtschaftsminister und Vizepräsidenten Morawiecki in einem Brief an die Kommission vom 26.09.2016 erneuert wurden.

Innerhalb des von der Kommission bestimmten politischen Instrumentariums der EU steht die Industriepolitik, enthalten u.a. in der KOM-Mitteilung zur Industriepolitik von 2014, nicht auf einem hinreichend aktuellen Stand. Die EU-Politik für die Industrie betrifft einen der Kernbereiche des Wirtschaftswachstums der EU und braucht einen tatkräftigen und frischen Impuls.

Die Delegationen aus Deutschland und Luxemburg sind von dem Mehrwert einer Debatte zur Industriepolitik im Rahmen des Wettbewerbsfähigkeitsrates überzeugt, sehen Vorschlägen zur nachhaltigen Stärkung der Wettbewerbsfähigkeit unserer europäischen Industrie als zentralem Bestandteil einer neuen industriepolitischen Mitteilung der KOM entgegen und hoffen, insbesondere zu den Fragen der Priorisierung von Industriepolitik, den Gründen für die Nichtaufnahme in das Arbeitsprogramm 2017 der Kommission sowie zum Zeitpunkt der Veröffentlichung einer neuen Mitteilung zur Industriepolitik eine Antwort zu bekommen.

Agenda of the Competitiveness Council on November 28, 2016

Significance of Industrial Policy in the Commission's Work Programme 2017

The German and Luxemburg delegations thank the Slovak Presidency for including the above mentioned item into the agenda of the Competitiveness Council.

Considering the fact that the completion of the new Commission's Work Programme for 2017 missed out on including strong signals for industrial policy despite the efforts of many EU Member States in the last months, we feel that at the next Competitiveness Council meeting we need to resume the debate on industrial policy in order to pursue the paths i.a. set out by the Friends of Industry in its declaration of April 2016, taken up again by letter of the Polish Deputy Prime Minister and Minister of Economic Development Mr Morawiecki sent to the Commission on 26.09.2016.

The last Communication on Industrial Policy from 2014 seems out-dated to the degree that Industrial Policy, contributing core parts to European economic growth, should be on active and up-to-date terms within the European policy mix set by Commission.

The German and Luxemburg delegations are convinced of the added value a debate on industrial policy within the Competitiveness Council meeting will lead to and is looking forward to the proposals for sustainably strengthening the competitiveness of our European industry as a central part of a new communication on industrial policy by Commission. In addition we are hoping to receive answers on how to prioritize Industrial Policy and to address the Commission on why Industrial Policy was left out of the Commission's Working Programme for 2017 and as to when a new Communication on Industrial Policy can be expected.
